
Zápis z jednání Knihovní rady dne 14. prosince 2007 

 

Přítomni: doc. Beneš, Mgr. Beránková,  Ing. Klápšťová, prof. Lenderová, doc. Machalíková, 

Mgr. Matušková, prof. Mikulášek,, Mgr. Prochásková, prof. Tichý. 

Omluveni: prof. Čapek, doc. Karamazov, prof. Ludwig, doc. Obršálová. 

Nepřítomen: Mgr. Kaše 

 

Prorektor Ludwig se z důvodu pověření jinými naléhavými úkoly nemohl jednání zúčastnit. 

Jednání vedla vedoucí knihovny. Přivítala přítomné a navrhla rozšíření programu o bod 

Zajištění optimálního prostředí ke studiu v UK. Návrh byl přijat. 

1. Čerpání přiděleného rozpočtu UK a návrh na rok 2007 

Vedoucí knihovny informovala o čerpání rozpočtu podle plánu. Příznivý kurs koruny snižuje 

finanční náročnost zahraničních informačních zdrojů. Bylo dosaženo úspor mzdových 

prostředků z důvodu snížení počtu pracovníků o jednoho v období od října. Nákup 

zahraničních knih byl posílen ze zdrojů mimo rozpočet, a to z příspěvku Krajského úřadu 

v Pardubicích ve výši 150 tis. Kč. a z peněžního daru ve výši 160 tis. Kč. od firmy 

International Power. Knihy byly nakupovány průběžně podle požadavků z fakult.  

Do studovny bylo zakoupeno nejnovější dvacetisvazkové vydání McGraw-Hill encyclopedia 

of science & technology a čtyřdílná encyklopedie The Language of advertising: major themes 

in English studies. Pro příští rok je třeba počítat se zvýšením DPH o 4% u tištěných knih  

a periodik.  

K bodu nebyly žádné připomínky. 

 

2. Statistické vyhodnocení využívání elektronických informačních zdrojů na UPa  

a dalších vysokých školách v ČR. Příprava nového programu pro zajištění 

dostupnosti EIZ na období od 1. 1. 2009 

Vedoucí knihovny podala komentář k materiálu, který členové Knihovní rady obdrželi,  

a informovala o aktivitách, které vyvíjí Asociace knihoven vysokých škol pro zajištění 

informačních zdrojů od 1. 1. 2009 po skončení programu 1N. Na dotaz prof. Tichého 

upřesnila, že statistika využití databází bez plných textů je počítána podle zobrazených 

bibliografických záznamů.  

Prof. Mikulášek vznesl dotaz na cenu CA on CD a přístupu do CA prostřednictvím aplikace 

SciFinder. 

Na dotaz doc. Machalíkové odpověděla, že podrobnosti o dalším případném financování EIZ 

by měly být známy v 1. čtvrtletí 2008. 

V diskusi se dále hovořilo o možnostech financování EIZ z jiných projektů a o zajištění 

vzdáleného přístupu. 

 

3. Informační vzdělávání 

Vedoucí knihovny podala informaci o semináři s názvem „Efektivní vyhledávání informací 

v elektronických informačních zdrojích“, který se uskutečnil v rámci rozvojového projektů 

MŠMT na rok 2007 „Vzdělávání a odborný růst zaměstnanců Univerzity Pardubice“ v září 

2007. Z původního počtu 51 přihlášených se zúčastnilo 28 akademických pracovníků a podle 

odevzdaných dotazníků byl seminář hodnocen velmi či převážně kladně. Připomínky byly 

především k organizaci oborové části, která nebyla vyhovující především pro DFJP. Byly 

vzneseny požadavky na školení v počítačové učebně s možností praktického procvičení. Pro 



akademické pracovníky bude připravena nabídka školení podle zdrojů na období leden – únor 

2008. 

 

Školení pro studenty 

Při zahájení akademického roku 2007/2008 proběhlo úvodní školení pouze na FChT a FES, 

vedoucí knihovny apelovala na zástupce ostatních fakult, aby bylo toto školení standardně 

zahrnuto do některé z přednášek prvního dne výuky nebo do zápisu prvních ročníků. 

Velmi dobrá je spolupráce s některými obory na FF (religionistika, sociální antropologie), kde 

již druhým rokem probíhají školení pro studenty vyšších ročníků, letos bylo poprvé 

realizováno školení pro studenty KAA v rámci diplomových a bakalářských seminářů.  

K informačnímu školení pro akademické pracovníky se vyjádřili zástupci jednotlivých fakult. 

FChT požaduje pokročilé školení, FZS základní úroveň, FF a DFJP žádají připravit 

jednoduchý dotazník, z něhož vyplynou požadavky na úroveň a rozsah školení. Doc. 

Machalíková požádala o pokročilé školení ve Web of Science. 

K informačnímu školení pro studenty – DFJP připraví návrh na zařazení úvodního cca 

dvacetiminutového školení do plánu fakulty. 

4. Zajištění optimálního prostředí ke studiu v UK 

Knihovna je v současné době využívána částí studentů UPa jako místo k různým aktivitám, 

nikoli ke studiu, což vytváří vysokou hladinou hluku a nepřijatelné prostředí pro studium.  

Vedoucí knihovny navrhla opatření, aby uživateli knihovny, který opakovaně poruší Knihovní 

řád, čl. 8, bod 8, byl na omezenou dobu jednoho měsíce zakázán vstup do prostor knihovny. 

Knihovní rada tento návrh schválila a doporučila postoupit informace o neukázněných 

uživatelích k disciplinárnímu projednávání na jednotlivé fakulty. Dále navrhla zvážit 

možnosti omezení přístupu k Wi-Fi síti v knihovně.  

  

5.  Různé 

Otevírací doba knihovny 

Vedoucí knihovny zmínila důvody, které vedly ke zkrácení otevírací doby knihovny v pátek 

do 16 hod. Tato změna je zatím platná pro období do konce zimního zkouškového období. 

Dále uvedla, že důvody této změny se nepodaří v letním semestru odstranit (chybějící 

pracovník) a současně není ze strany uživatelů žádný tlak na prodloužení otevírací doby. 

Členové Knihovní rady po diskusi podpořili prodloužení této změny i na období letního 

semestru 2007/2008. Standardní otevírací doba bude tedy znovu zavedena od 1. října 2008, 

kdy bude dokončeno stěhování FChT a knihovna bude personálně posílena o pracovnice 

z nám. Čs. Legií. 

 

Sklad skript 

Na dotaz prof. Mikuláška o způsobu předání vyřazených skript ze skladu na katedry FChT. 

vedoucí knihovny uvedla, že od 30. 11. 2007 přešly veškeré kompetence týkající se skript na 

manažera vydavatelství – Ing. Holavu. 

 

Digitální knihovna univerzity Pardubice 

Vedoucí knihovny pozvala členy Knihovní rady na prezentaci v počítačové učebně. Digitální 

knihovna je zpřístupněna na adrese https://dspace.upce.cz:8443/. 

Zakončila jednání Knihovní rady a s přáním klidných Vánoc a úspěšného roku 2008. 

  

 

Zapsala: J. Říhová                       Schválil: prof. Ing. Miroslav Ludwig, CSc. 

https://dspace.upce.cz:8443/

